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سکونت در انگلیس

سن سارقان 

 فقط عمامه بر سر دارد

 فقط عمامه بر سر دارد

ابهامات زیاد است

خوششان نمی آید

صحت دارد

انتقال سفیر 

مشاور امنیت مستقیم پیام دادیم

ارکانی عضو هیات تفحص از بانک ها در مجلس گفت :متاســفانه اسناد 
منتشره، حاکی از سکونت خانواده مدیرعامل یک بانک خصوصی در انگلیس 
و ســفرهای متعدد این مدیر بانکی به لندن اســت.ضرورت دارد در بررســی 
صلاحیت این فرد برای تصدی مسئولیت های مهم بانکی تجدیدنظر صورت 

پذیرد و اجازه تکرار تجربه تلخ فرار محمود خاوری داده نشود.

اسلام افضلی، قاضی دادسرای عمومی و انقلاب تهران با بیان اینکه پایین 
آمدن سن سارقان اتفاق بسیار نگران کننده ای است، گفت:این موضوع به دلیل 
تربیت خانوادگی و بحث های فرهنگی اســت و متأسفانه افرادی که دست به 
ســرقت می زنند اغلب از خانواده های قشــر آسیب پذیر و کم بضاعت جامعه 
هستند.در مورد سرقت، قانون مجازات اسلامی نسبت به سارقین قاطع و خشن 
اســت و همان گونه که ســارق دست به سلاح می برد و خشن سرقت می کند، 

قانون هم به همان نحو با خشونت با او برخورد می کند.

محمدتقی نقدعلی نماینده خمینی شــهرگفت : تخلفات حسن روحانی 
در مجلس بررسی شده و دستگاه عدلیه هم باید در آزمون رسیدگی قضایی به 
این پرونده سربلند بیرون بیاید؛ مردم نباید احساس کنند که شکایت از حسن 
روحانی در پشت پرده ها سرهم بندی می شود. مسأله تخلفات حسن روحانی 
هیچ ربطی به شــأن معمم بودن او ندارد، چون فقط او عمامه بر ســر دارد، لذا 
رسیدگی به پرونده تخلفات وی در دادگاه ویژه روحانیت را نمی پذیرم و او در 
جایگاه ریاست جمهوری تخلفاتی کرده که بایستی به آن سریعا رسیدگی کرد.

تهیه کننده فیلم »بی همه چیز« به ممیزی های سلیقه ای حوزه هنری و اعمال 
نوعــی تحریم برای اکران این فیلم در ســینماهای زیرمجموعه حوزه هنری 
اعتراض کرد. جواد نوروزبیگی گفت :بنده قانونی موظف هســتم از ســازمان 
ســینمایی وزارت فرهنگ و ارشــاد اســلامی مجوز بگیرم و آنچه را هم آن ها 
خواستند انجام داده ام، حالا چرا باید برای اکران فیلم به خواسته ی یک سازمان 
دیگر هم تن بدهم؟ من قائل به اجرای قانون هســتم و آقایان در حوزه هنری 
بگویند کجای قانون اکران فیلم  قرار دارند که برای نمایش فیلم در سانس های 
مناسب و شهرهای مختلف شــرط سانسور می گذارند؟ چطور برای »گشت 
ارشــاد« و »دینامیت« تمام ظرفیت خود را دادند، اما به »بی همه چیز« به عنوان 
فیلمی که در جشنواره فجر در ۱۴ بخش نامزد جایزه بود، سانس و سالن کافی 
داده نمی شــود؟ اصلا این اختلاف ســلیقه و نگاه، در دولتی که همه یکدست 

هستند، چه معنایی دارد؟

رئیس مرکــز پژوهش های مجلس با بیان اینکه مجلس یازدهم در قانون 
بودجه ۱۴۰۰ و دولت سیزدهم در لایحه بودجه ۱۴۰۱، به خوبی عزم و اهتمام 
خود را برای اصلاح بودجه نشــان داده انــد، گفت : با این حال ارزیابی لایحه 
بودجه ســال ۱۴۰۱ با در نظر گرفتن رویکردهای عدالت محوری، محرومیت 
زدایی، حمایت از تولید و کنترل تورم و تحقق اهداف افزایش درآمدهای پایدار 
و کاهش هزینه کردهای زائد، نشان می دهد این لایحه در کنار نقاط قوت، دارای 

نقاط ضعف و ابهامات مهمی نیز است. 

امام جمعه موقت تهران گفت: برخی دوست ندارند محبت و عدالت حاکم 
باشد و مدام دنبال بهانه هستند تا سر و صدا کنند. این به طینت و به لقمه هایی 
که خورده اند بازمی گردد. حرام خوارها از دین خدا، عمامه و پاکی خوششان 
نمی آید.وی با بیان اینکه رهبر بزرگوار ما، حکیم، قدرتمند، دنیا شناس و مدیر 
است افزود: ایشان در زمان رهبری خود با وجود برخی دولت های چموش و 
غربگرا و این همه نفوذی و جاسوس، کشور را به آرامی به پیش بردند و چرخ 
پیشرفت متوقف نشد.صدیقی ادامه داد: ما سر سفره شهدا، زیر پرچم ائمه )ع( 
و ولی فقیه هستیم و اگر دلمان را به خدا بدهیم هیچ حادثه ای ما را غصه دار و 
پریشــان نمی کند. صبر و نماز تکیه گاه است و ما را از غصه و پریشانی نجات 
داده و آرامش می دهد.وی گفت: اگر اعتقاد خود را به خدا تقویت کنیم خدا هم 

جان، کشور، انقلاب و نظام ما را حفظ می کند.

مشاور علی لاریجانی، اظهار کرد: » آقای لاریجانی از آقای اژه ای درخواست 
کردند که پرونده منتســب به ساخت و ساز پسر من را دربیاورید، اگر پسر من 
آنجا بود ســر من را به دیوار بکوبید. از طرف دیگر آقای کرباســچی اصلا پسر 
ندارند.«منصور حقیقت پور درمورد نامه منتشر شده درباره علت ردصلاحیت 
علی لاریجانی و شورای نگهبان، عنوان کرد: »هم نامه شورای نگهبان صحت 
دارد و هم نامه دکتر لاریجانی البته صفحه ۱7 نامه آقای لاریجانی نیســت. من 
نمی دانم این نامه را چه کسی منتشر کرده ولی محتوای آن غوغاست.«وی ادامه 
داد: »به باور من به قدری ادله ی شورای نگهبان غیر منطقی، غیر علمی و فارغ 
از وظایف شورای نگهبان است که هر خواننده ای بخواند، متوجه خواهد شد 
که این بر اســاس اطلاعات و اغراض خاصی تدوین شــده است. ویژگی های 
رییس جمهور در قانون اساســی آمده اســت؛ باید رجل سیاسی، مدیر و مدبر 
باشد اما نگفته اند که دخترت درس نخواند، پسرت خارج از کشور نرفته باشد، 
خانواده ات به زیارت نرفته باشد؛ به ولله این ها در قانون اساسی نیست. به نظر 

من این رد صلاحیت سند افتخاری برای شورای نگهبان نیست.«

ســخنگوی وزارت امور خارجه جمهوری اسلامی ایران گفت: مقدمات 
انتقال حسن ایرلو سفیر جمهوری اسلامی ایران نزد دولت نجات ملی یمن که از 
چند روز قبل به ویروس کرونا مبتلا شده، برای معالجه به ایران فراهم شده است.

سعید خطیب زاده در پاسخ به سوال خبرنگاران پیرامون برخی اخبار منتشره در 
مورد آخرین وضعیت سفیر جمهوری اسلامی ایران نزد دولت نجات ملی یمن 
اظهار داشت: حسن ایرلو از چند روز قبل به ویروس کرونا مبتلا شده است و 
با توجه به ضرورت رسیدگی پزشکی عاجل به وی، وزارت امورخارجه برای 
انتقال ایرلو به کشورمان جهت معالجات لازم تماس ها و رایزنی هایی را با برخی 
کشورهای منطقه به عمل آورد که سرانجام منجر به فراهم شدن مقدمات لازم 
جهت انتقال وی شــد که بحمدالله هم اکنون انتقال ایرلو به جمهوری اسلامی 

ایران در حال انجام است.

همزمــان با پایان دور دیگــری از مذاکرات اتمی میان ایران و قدرت های 
جهانی، که بدون حصول توافق خاتمه یافته، جیک سولیوان، مشاور امنیت ملی 
کاخ ســفید در نشست شــورای روابط خارجی گفته است که آمریکا مستقیم 
بــه ایران پیام داده که در صورت ادامه رفتــارش در برنامه اتمی و خودداری از 
بازگشت به توافق اتمی برجام چه روی خواهد داد.سولیوان در پاسخ به این که 
آیا ایران می داند که صبر آمریکا چه حدی دارد گفته است: "ما هم ازطریق متحدان 
اروپایی و هم مستقیم با ایران نگاه و نگرانیمان را درباره ادامه فعالیت های تهران 
در پیشبرد برنامه هسته ای این کشور مطرح کرده ایم. من در اینجا بیشتر از این 
نمی خواهم علنا عیان کنم که این پیام ها دقیقا چه بوده و معتقدم که ایران متوجه 

این موضوع هست" .

اخبار ویژه ... معاون سیاسی وزارت کشور:

برای تقویت احزاب باید به شفافیت از پایین و 
حمایت از بالا پایبند باشیم

سیاســی-محمدباقر  سرویس 
خرمشــاد در دیدار با دبیرکل و اعضای 
شورای مرکزی خانه احزاب ایران گفت: 
احزاب حلقه واسط و ارتباط دهنده مردم 
با نظام سیاسی هستند؛ باید با همفکری، 
هــم افزایی و تعامل مشــترک بتوانیم 
فضایی آرام و با ثبات در کشــور داشته 

باشیم. وی با بیان اینکه با تقویت همین 
فضا می توانیم امورات کشور را در گام 
دوم انقلاب اسلامی به نحو مطلوب تری 
سامان دهیم، تاکید کرد: لازمه و تحقق 
ایــن موضوع نیازمند، ثبــات، آرامش، 
همدلی و ارتقا مشــارکت مردمی است 
و خــود این مولفه هــا محصول اراده و 

عمل مثبت ما است. معاون سیاسی وزیر 
کشور با تاکید بر اینکه مفاهمه و گفت و 
گوی مشترک و مستمر می تواند کشور 
را در مســیر با ثبات تر و آرام تری قرار 
دهد، یادآورشــد: تجربه نشان داده که 
مبانی و پایه توسعه و آبادانی در تقویت 
حــس همبســتگی و آرامش عمومی 
کشور است که باید اهتمام جدی به این 
مقوله در کشور داشته باشیم.  خرمشاد با 
اشاره به اینکه نخبگان فکری، گروه های 
مرجع سیاســی، معتمدیــن و احزاب 
می توانند تسهیل گر ثبات و آرامش در 
کشور باشند؛ گفت: لازم است تعامل با 
این طیف از جامعه تقویت شــود و از 
ظرفیت هایشــان برای توسعه و ثبات 
کشور استفاده کنیم. معاون سیاسی وزیر 
کشور در بخش دیگری از سخنان خود 
با اشــاره با اینکه احزاب بایستی نقش 
عملیاتی در اداره امور کلان کشور داشته 
باشــند، گفت: ضرورت دارد با تقویت 

احزاب در کشــور، از ظرفیت های این 
مجموعه در دو حوزه، اخذ راه حل های 
راهبــردی و همچنین کمک به اجرای 
درســت و هدفمند برنامه های دولت 
کمــک بگیریم.  وی با تاکید بر کارکرد 
مهم احــزاب در حوزه کادرســازی، 
گفت: یکی از رسالت های مهم احزاب، 
کادرســازی و نقش دادن به نیروهای 
جوان و با انگیزه اســت که بایستی این 
مهم در کشــور برای ادامه راه انقلاب و 
نظام مقدس جمهوری اســلامی ایران 
جدی گرفته شود. خرمشاد یادآورشد: 
بــرای عینی کردن تقویــت احزاب در 
کشــور لازم است که به قاعده شفافیت 
از پایین و حمایت از بالا پایبند باشــیم.  
هرچنــد هر وقت مواضــع احزاب در 
حوزه های مختلف شفاف تر و همگن تر 
باشــد، این امر هم باعث اقبال مردم به 
آنها و هم موجب حمایت دولت از آنها 

خواهد شد.

معاون سیاسی وزارت کشور، احزاب را حلقه واسط و ارتباط دهنده مردم با نظام سیاسی عنوان کرد و گفت:برای عینی کردن تقویت احزاب در کشور 
لازم است که به قاعده شفافیت از پایین و حمایت از بالا پایبند باشیم.

ســرویس سیاســی- عضو 
کمیســیون برنامه و بودجه مجلس، 
گفت: در بحث دستگاه های فرهنگی 
زیر مجموعه دولت، یک دستگاه ۲۳۳ 
درصد، دســتگاه دیگر ۲۰۱ درصد، 
دســتگاه دیگری حدود ۳7 درصد 
رشد داشته است. این افزایش ها و این 
رشد عجیب و غریب بودجه شان ما 
به ازای چه کارکرد واقعی یا خروجی  

واقعی برای مردم است؟
احسان ارکانی نماینده فیروزه و 
نیشابور در مجلس و عضو کمیسیون 
برنامــه و بودجه مجلس شــورای 
اسلامی درخصوص برخی انتقادات 
پیرامون تغییر ســن بازنشستگی در 
لایحــه بودجه که در فضای عمومی 
ایجاد شده و همچنین تغییر میانگین 
حدنصاب حقوق بازنشستگی، گفت: 
ناراحتی و نگرانی که ایجاد شــده و 
مدنظر شماســت از یکی دو حکمی 
اســت که در لایحه بودجــه آمده، 
مثلا یک حکم آمده ســقف سنوات 
بازنشستگی را از ۳۰ به ۳۲ اضافه کرده 
و این کامــلا خلاف قانون مدیریت 
خدمات کشــوری اســت. اگر هم 
قرار است اصلاح شود، جای این در 
بودجه نیست، باید به صورت اصلاح 
قانون به مجلس ارائه شود اگر مجلس 
تصویب کرد که سن بازنشستگی را 
در کشور دو سال اضافه کند، بعد در 
شورای نگهبان هم تایید شد، تبدیل به 
قانون می شود؛ نیازی هم به این نیست 
که در بودجه ما یک جایی یواشــکی 

این را بگذاریم.
وی ادامه داد: جای این موضوع 
اینجا نیســت، بودجه یــک قانون 
یکســاله موقت است و نمی شود در 
قانون یکســاله موقت شــما احکام 
دائمــی بگذارید. افزایش ســنوات 
بازنشســتگی از ۳۰ به ۳۲ سال قانون 
دائمی خدمات کشوری است که اگر 

بخواهند باید قانون را اصلاح کنند.
عضو کمیسیون برنامه و بودجه 
همچنیــن به مســاله تغییر میانگین 
حقوق بازنشســتگان اشــاره کرد و 
اظهار داشت: یک موضوع دیگر که 
موجب نگرانی بازنشستگان شده این 
اســت که طبق یک حکم دیگری که 
دولت در بودجه گذاشــته و آن هم 
مشــابه همین موضوع خلاف قانون 
است؛ حقوق بازنشستگان را دولت 
کاهــش داده اســت. الان میانگین 
حقوق بازنشستگان طبق قانون تامین 
اجتماعی، میانگین حقوق ماهانه سال 
۲۹م و ۳۰م خدمت است، دولت آمده 
این را به میانگین سال های ۲۸، ۲۹ و 
۳۰ تغییر داده و نتیجه اش این می شود 
که میانگین هم پایین می آید. در نتیجه 
اگر این بر فرض محال تصویب شود، 
حقوق بازنشستگان امسال نسبت به 
افراد مشابه در سال های قبل کاهش 

پیدا می کند.
وی تصریــح کــرد: این هم از 
جمله مواردی اســت که اگر دولت 
واقعاً نگاهش به بازنشستگان مثبت 
باشد، اصلا نباید این را در لایحه درج 
کند و ظلم به بازنشســتگان است و 
قطعــا در مجلس دنبال حذف کامل 

این دو حکم خواهیم بود.

ارکانی در ادامه با انتقاد از حذف 
ردیف هــا و تجمیع بودجه در مرکز، 
گفت: آقایان به عنوان یک دستاورد 
اعلام می کنند کــه تجمیع ردیف ها 
صورت گرفته است و می گویند این 
باعث نظارت پذیری بیشــتر بودجه 
می شــود. ما معتقدیم ایــن باعث 
نظارت گریزی بیشتر و عدم شفافیت 
خواهد شــد. دلیل منطقی برای این 
حرف این است که شما مثلا اگر ۱۰ 
میلیارد تومان بودجه یک دستگاه را 
بخواهید بین ۱۰ زیر مجموعه اش در 
استان ها تقسیم کنید، این را در قالب 
۱۰ تا ۱ میلیارد واحد به ده مجموعه 
استانی ردیف می گذارند و پرداخت 
می کنند. براساس آن هم، وزیر و دیوان 
محاســبات بر این ردیف ها نظارت 
می کردند. حالا همــه این ها حذف 
نکردند بلکه همه را تجمیع کردند در 
دستگاه مافوق، یعنی در تهران مسئول 
باید بودجه کل اســتان ها را مدیریت 
کند که اساساً امکانپذیر نیست، نگاه 
ســلیقه ای محض پیدا می شــود و 
خلاف سیاست های دولت است که 
می گوید ما می خواهیم تمرکززدایی 
کنیم در اینجا دقیقا تمرکزگرایی دارد 

اتفاق رخ می دهد.
وی افــزود: یعنی پــس از این 
بسیاری از دســتگاه ها در استان ها و 
شهرستان ها که تا الان ردیف بودجه 
مستقل داشــتند، باید برای دریافت 
بودجه خودشان بیایند بنشینند پشت 
درب اتاق های کارشناسان وزارتخانه 
خودشان؛ همان چیزی که ما سال ها به 
آن انتقاد و اعتراض می کردیم دوباره 
دارد توسط سازمان احیا می شود. این 
یک امر کاملا غلط اســت مثلا ما در 
بحث دانشــکده های علوم پزشکی 
همین بحث را داشتیم که با اقداماتی 
که صورت گرفت، قبل از اینکه لایحه 
به مجلس بیاید حداقل دانشگاه های 

علوم پزشکی را اصلاح کردند.
نماینده نیشابور در ادامه اظهار 
داشت: در مجموع هم معتقدیم زیاد 
بودن ردیف های بودجه امر مذمومی 
نیست، ضمن اینکه اگر می خواهیم 
کاهــش بدهیم این کاهــش باید به 
معنی کاهش هزینه باشد، این کاهش 
ردیف ها الان به معنی کاهش هزینه 
نیست به معنی ادغام یا جمع کردن این 
ردیف ها در یک رده بالاتر از خودش 

است که اتفاق خاصی نیست.
عضو کمیسیون برنامه و بودجه 
مجلس درخصوص »افزایش حقوق 
۵ تا ۲۹ دولت در بودجه در شــرایط 
تــورم ۴۴ درصــدی و اینکه آیا این 
افزایش حقوق متناسب خواهد بود یا 

نه؟«، خاطرنشان کرد: افزایش حقوق 
پیشــنهاد شــده اصلا کافی نیست، 
ما نباید خیلی بــا اعداد و ارقام بازی 
کنیــم. اینکه گفته می شــود در کف 
حقــوق ۳۰ درصد افزایش، این کف 
حقوق چه بود؟ حقوق مثلا ۳ میلیون 
و ۵۰۰ هزار تومانی را رساندیم به ۴/۵ 
میلیون تومان و می گوییم ۳۰ درصد 
افزایــش؛ واقعا چه کســی می تواند 
امروز با ۴ میلیون و ۵۰۰ هزار تومان 
یک زندگی یــک نفره را در یک ماه 
اداره کند؟ از ســوی دیگر در سقف 
هم مثلا روی تقریبا 7 درصد افزایش 

حقوق داشتیم.
وی ادامــه داد: ببینیــد افزایش 
حقوق واقعی امســال اگــر با دقت 
بودجــه را مطالعه کنید این اســت، 
۵۳۳ هزارتومان بــه اضافه ۳درصد 
حقوق ســال ۱۴۰۰ به حقوق همه 
اضافه می شــود؛ این میــزان واقعی 
افزایش حقوق است. فقط یک شرط 
گذاشــتند گه اگر این رقم افزایش به 
۴ میلیون و ۵۰۰ هزار تومان نرســید، 
آن هایی که پایین تر هستند تا این عدد 
افزایش پیدا کند، اما واقعیت این است 
که افزایش حقوق امســال ۳ درصد 
است به اضافه یک ۵۰۰ هزار تومان. 
اینکه با این وضعیت تورمی بالای ۴۰ 
درصد، با این وضعیت نابهنجار، با این 
از بین رفتن سرمایه های مردم در بازار 
بورس در حــوزه خودرو و افزایش 
قیمت زمین و مسکن، ما بیاییم و حق 
طبیعی مردم را کــه افزایش حقوق 
براساس انطباق با تورم است را اینجا 

هم ضایع کنیم، صحیح نیست. 
ارکانی همچنین بیان کرد: با تورم 
۴۰ درصدی ما حتی اگر نخواهیم عیناً 
همان رقم را به عنوان افزایش حقوق 
درج کنیم، حداقل ۲۰ درصد که سهم 
افزایش حقوق کارکنان دولت می شد 
نــه ۳ درصد را باید لحاظ می کردیم، 
واقعا نمی دانم با چه منطقی ۳ درصد 

درنظر گرفته شده است.
نماینده نیشــابور و فیروزه در 
پاسخ به این مساله که »بودجه برخی 
نهاد ها در حوزه های فرهنگی افزایش 
چشمگیر داشته اند مانند صداوسیما 
یا حتی دستگاه های دیگر مانند نهاد 
ریاســت جمهوری افزایش بودجه 
داشــتند. در مجموع در این شرایط 
اقتصاد ریاضتی بهتر نبود که بودجه ها 
و همینطور دستگاه های فرهنگی که 
شــاید کارکردشان دغدغه وضعیت 
کنونی نباشــد، موقتــاً به حوزه های 
دیگــر اختصــاص داده شــود.«، 
گفــت: این مســاله را قبــول دارم. 
ببینیــد درخصوص صداوســیما و 

ریاست جمهوری یک نکته ای عرض 
کنم چون باید منصفانه صحبت کنیم. 
بودجه نهاد ریاست جمهوری نسبت 
به سال گذشته افزایش چندانی نداشته 
است، علت سوءتفاهم این است که 
همان کاری که در ردیف ها در سطح 
کشــور کردند برای نهاد ریاســت 
جمهوری هم رقم خورده است. مثلا 
ردیف مستقل دستگاه های وابسته به 
نهاد ریاســت جمهوری مانند ستاد 
مبارزه با قاچاق مواد مخدر، شورای 
عالی ایرانیان و ... همه این ها را حذف 
کردند و در بودجه نهاد تجمیع کردند؛ 
نتیجه این شده که نهاد را با نهاد سال 
گذشته مقایسه می کنید افزایش زیادی 
داشته اما از آن طرف نهادهای وابسته 
به نهاد ریاســت جمهوری حذف و 
تجمیع شــده اند در نتیجــه باید در 
این زمینه یک مقدار دقت شــود که 
اگر دســتگاهی را می خواهیم با سال 
قبل مقایسه کنیم، باید ردیف ها را هم 

چک کنیم.
وی ادامــه داد: درخصــوص 
بودجه صداوســیما هم یک اشکالی 
کــه وجــود دارد ایــن اســت که 
بودجه ای که امســال دولت گذاشته 
نسبت به سال قبل افزایشی نداشته، 
دولــت آمده ۴۰ درصــد از بودجه 
صداوســیما را خــودش تقبل کرده 
و ۶۰ درصــد را گفتــه اســت که از 
طریــق آگهی بازرگانی جذب کند و 
معادل این عدد هــم برای آن هزینه 
تعریف کرده اســت. این رسانه ملی 
را به بنگاه تبلیغات تبدیل می کند که 
خودشان هم معترض هستند. یعنی 
۹۰ درصد درآمد از محل تبلیغات و 
آگهی بازرگانی صداوسیما را نسبت 
به سال دولت بیشــتر دیده و این به 
نظرم از اشتباهات است به این خاطر 
که صداوسیما را در سطح یک شبکه 
تبلیغاتــی تنزل می دهــد. اگر این را 
حذف کنید افزایش و رشدشــان ۳7 

درصد است.
ارکانــی در ادامه درخصوص 
ســایر دســتگاه های فرهنگی، ابراز 
داشــت: در بحــث دســتگاه های 
فرهنگــی زیــر مجموعــه دولت، 
یک دســتگاه ۲۳۳ درصد، دستگاه 
دیگر ۲۰۱ درصد، دســتگاه دیگری 
حدود ۳7 درصد رشــد داشته است. 
این افزایش ها و این رشــد عجیب 
و غریب بودجه شــان ما به ازای چه 
کارکرد واقعی یا خروجی ای واقعی 

برای مردم است؟
وی گفت: من در شــهر خودم 
وقتی می بینم بعد از این همه سال از 
انقلاب هنوز مردم یک روســتا برای 
آســفالت راه دسترسی شان به شهر 
کــه مثلا ۵ کیلومتر اســت، این همه 
نامــه می زنند؛ در حالیکــه در آن راه 
زن بــاردار، پیرمرد یا کودک مریض 
فوت می کنند و این مســیر نهایتاً با 
یک میلیارد تومان آسفالت می شود و 
ما هنوز بعد از این همه مدت درگیر 
همین یک میلیارد تومان ها هستیم، 
حداقل برای ما سخت است که ببینیم 
یــک دفعه ۳۰۰ میلیــارد تومان داده 
می شود به یک مجموعه که برود کار 

تبلیغاتی و رسانه ای انجام دهد.

ارکانی؛ عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس:

افزایش سن بازنشستگی خلاف قانون است

سرویس سیاسی-عضو هیئت رئیسه 
مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه منافع 
حاصل از ارز ۴۲۰۰ تومانی به طور کامل به 
مردم نرسید، گفت: لازم است درباره نحوه 
حذف ارز ترجیحی شفاف سازی صورت 
گیرد. حسینعلی حاجی دلیگانی با تاکید بر 
ضــرورت حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی، اظهار 
داشت: ارز ۴۲۰۰ تومانی، ارزی است که به 
صورت ارزان به برخی از افراد داده می شد تا 
با آن کالاهای اساسی مردم تهیه شود اما طی 
سال های گذشته این اتفاق به نحو مطلوب 
رخ نداد. عضو هیئت رئیســه مجلس شــورای اســلامی بیان کرد: نمی توان به 
صورت مطلق گفت ارز ۴۲۰۰ تومانی تأثیری نداشــته است اما به میزانی که از 
جیب مردم خارج شد، به همان میزان به جیب آنان بازنگشت. وی متذکر شد: 
در واقع، ارزی که ارزان فروخته می شود، از جیب مردم است و باید منافع آن هم 
به طور کامل به مردم برسد، در حالی که چنین چیزی اتفاق نیفتاد و بخش قابل 
توجهی از مابه التفاوت ارز به جیب واردکنندگان خاص، سوءاســتفاده کنندگان 

و افرادی رفت که با رانت، مجوزهای خاص برای واردات دریافت کردند.
عضو هیئت رئیســه مجلس شورای اســلامی با تاکید بر اینکه حتماً باید 
ایــن رویه به نفع عموم مــردم تغییر کند، تصریح کرد: البتــه نحوه حذف ارز 
۴۲۰۰ تومانی باید صادقانه باشــد، لازم اســت در این زمینه شفاف سازی شود، 
اطلاع رســانی درست به مردم هم مســئله ای حائز اهمیت است و قبل از اینکه 
ایــن کار اجرا شــود، دولت باید به نحوی از مــردم حمایت کند. نماینده مردم 
شــاهین شهر در مجلس شورای اســلامی با بیان اینکه نحوه حمایت دولت از 
اقشــار مختلف جامعه ممکن است متفاوت باشد، تصریح کرد: ممکن است از 
برخی افراد در قالب یارانه بیمه ای حمایت شود، لازم است برای برخی از اقشار 
جامعه یارانه نقدی بیشتری در نظر گرفته شود و در نظر گرفتن یکسری کالا و 
خدمات برای حمایت از برخی دهک های جامعه امری ضروری است. می توان 
از مــردم نظرخواهی کرد که از محل حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی به چه صورتی از 
آنان حمایت شــود. حاجی دلیگانی تاکید کرد: برخی افراد با ارز ۴۲۰۰ تومانی 
یک شــبه ثروت های کلانی به دســت آوردند و حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی باعث 

می شود از این کار ممانعت شود.

سرویس سیاســی-رئیس دستگاه 
قضا گفت: بی اطلاعی یا کم اطلاعی مردم 
از مســائل حقوقی در فرایند رسیدگی های 

قضایی مورد ملاحظه قرار می گیرد.
حجت الاسلام غلامحسین محسنی 
اژه ای درباره این که چقدر از اشــکال های 
موجــود در پرونده های قضایــی، به کم 
اطلاعی مردم از مسایل حقوقی برمی گردد، 
افزود: در این خصوص مواردی هست که 
البته نمی توانم درصد تعیین کنم، چون افراد 
با هم تفاوت دارند، اما بخشــی از مردم چه 
خانواده ها و چه فردی که مورد اتهام قرار می گیرند، به ویژه در امور کیفری، به 
علت نداشتن آگاهی لازم از قوانین، مقررات و مجازات هایی که در پیش دارند، 
با مشکلاتی مواجه می شوند. وی گفت: بی اطلاعی یا کم اطلاعی حقوقی مردم 
در زمان رسیدگی مورد ملاحظه قرار می گیرد مثلا چنانچه فردی باشد که در زمان 
تحقیقات مشخص شود فریب خورده است، این مساله در زمان رسیدگی های 
دادسرا، دادگاه بدوی، محاکم تجدیدنظر و دیوان عالی کشور ملاحظه می شود.

محسنی اژه ای تاکید کرد: در فرایند رسیدگی قضایی به ویژه شرایط فردی 
که ســن و آگاهی کمی داشته و در شرایط خاصی مرتکب جرم شده باشد، این 

موارد ملاحظه خواهد شد.
آن طور که در ســند تحول قضایی آمــده؛ ارتقاء آموزش های عمومی در 
زمینــه جرائم و تخلفات با تمرکز بر ۱۰ عنوان اولویت دار جرائم و تخلفات از 
طریق استفاده از ابزار های رسانه ای روز با تأکید بر رسانه ملی برای اطلاع رسانی 
کشــف جرائم و تخلفات، کمک می کند که مردم آگاهی های حقوقی بیشتری 
کسب کنند. افزایش آگاهی های حقوقی هم به کاهش جرائم کمک می کند و هم 

به مردم، در صورتی که به هر دلیلی درگیر پرونده های قضایی شوند.

ســرویس سیاسی- رئیس مجلس، مبدأ تحول جوامع و ملت ها را تفکر و 
اندیشه برشمرد و گفت: این موضوع مخصوصا در حوزه علوم انسانی که یک علم 

انسان ساز است، می تواند اساس کار باشد.
محمدباقر قالیباف در مراسم افتتاحیه ششمین کنگره بین المللی علوم انسانی 
اســلامی و پنجمین دوره جایزه جهانی علوم انسانی اسلامی ضمن تسلیت ایام 
فاطمیه )س(، با مهم خواندن و اساسی دانستن کار این کنگره تصریح کرد: جمعی 
که اینجا حضور دارند و عزیزانی که در دانشگاه های مختلف در استان های سراسر 
کشــور به مباحثه می پردازند، کار نظریه پردازی داشته که امری طبیعی در قلمرو 
علوم انسانی و اسلامی است، اما کار بنده نیز به عنوان یک خدمتگزار و مدیر در 
جمهوری اسلامی، سیاستگذاری در حکمرانی و مدیریت جزء و کل کشور است.

رئیس مجلس شــورای اسلامی افزود: اکنون که در مجلس شورای اسلامی 
هستیم در بخش حوزه نظریه پردازی فرصت صحبت داریم و علما و اندیشمندان 
این مباحث را به صورت دقیق مطرح می کنند.وی به بیان انتظارات از این بخش 
پرداخت و گفت: قریب به ۴۰ سال از نزدیک در صحنه عمل، موضوع حکمرانی 
را می بینم که آسیب های جدی دارد.رئیس مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: 
همه این باور را داریم و بدون شــک مبدأ تحول جوامع و ملت ها را بیش از آنکه 
از علم و تجربه بدانیم، از تفکر و اندیشه می دانیم و این است که می تواند اساس 
کار باشد و مخصوصا در حوزه علوم انسانی که یک علم انسان ساز است و بقیه 
نهاد های علمی و بخش ها تحت تأثیر این موضوع هستند.قالیباف خاطر نشان کرد: 
اگر بخواهیم یک تحول جدی و بنیادین در جامعه داشته و اهداف انقلاب اسلامی 
و مکتب سیاســی امام )ره( و یک نظام دینی و ولایی را پیش ببریم که منطبق بر 
زیســت بوم ایران عزیز باشــد و درون مایه و اساس آن برخاسته از اسلام عزیز و 
مکتب اهل بیت باشد باید به این بخش از ابتدا به صورت کاملا هوشمند و سازمان 

یافته توجه می کردیم.
رئیس نهاد قانونگذاری کشــورمان در ادامه بــا بیان اینکه پیروزی انقلاب 
اسلامی سریع و برق آسا به رهبری داهیانه امام )ره( محقق شد و ایشان جز برای 
خدا کلامی نگفت و گامی برنداشت و با همه وجود به سنت های الهی اعتقاد داشت 
و ملت عزیز نیز خالصانه و مجاهدانه در این مسیر حرکت کردند، گفت: انقلاب ما 
نیز با یک حرکت عظیم مردمی، جوشیده از مکتب قرآنی شکل گرفت و درست 
در زمانی بود که دین و اسلام و معنویت در چنبره مکاتب انسان ساخت و مادی 

محاصره بود، کسی تصور نمی کرد دین چنین حرکتی کند.
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